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Spørgsmål nr. 269 (Alm. del) fra Folketingets Retsudvalg: 

 

”Vil ministeren oplyse, hvor langt regeringen er med planerne 

om at etablere fængsler i udlandet, som der blev afsat midler til 

på finansloven 2019?” 

 

Svar: 

 

Det har meget høj prioritet for regeringen, at udvisningsdømte kriminelle 

ikke skal belaste det danske fængselsvæsen og det danske samfund. Udvis-

ningsdømte kriminelle skal ikke sidde unødigt i danske fængsler.  

 

Regeringen lægger derfor stor vægt på at indgå en aftale med et partnerland 

om oprettelse eller leje af fængselspladser.  

 

Der findes ikke en standardaftale om oprettelse eller leje af fængselspladser 

i udlandet. I en sådan aftale vil der skulle opnås enighed mellem parterne 

om en lang række forhold, f.eks. hvilke regler og vilkår der skal gælde for 

afsoningen, krav til personalet, krav til tilsynet, prisen for pladserne mv.  

 

Det er en meget kompleks forhandling, og det er i den forbindelse helt af-

gørende, at der er fortrolighed omkring dialogen med potentielle partner-

lande om en eventuel aftale. Brydes fortroligheden, vil det potentielt kunne 

skade forhandlingerne og i værste fald sætte en stopper for et muligt samar-

bejde. 

 

Så længe regeringen arbejder på at indgå en konkret aftale om leje af fæng-

selspladser i udlandet, vil jeg derfor ikke komme nærmere ind på perspekti-

verne for at indgå en sådan aftale. 
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